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Bijlage 1: Vragen & antwoorden Jaarstukken 2023 
 

 
Vragen CDA over Jaarstukken 2023 

Nr. Vraag & antwoord 

1. Blz 4. Wat heeft de professionalisering van de dienstverlening tot nu toe concreet/meetbaar 
opgebracht? Zie ook blz 5. programma 1.  
 
We hebben, om invulling te geven aan de doelstellingen van de dienstverleningsvisie 2022-
2026  'Tsjinstferliening, ûs nammekaartsje' een twintigtal projecten opgetuigd waaraan hard wordt 
gewerkt. Een aantal van deze projecten hebben we afgerond: 

• Het project 'Werken op afspraak' is geïmplementeerd en heeft als resultaat dat inwoners 
een afspraak maken in het gemeentehuis of in een servicepunt (Balk, Lemmer) op het 
tijdstip dat hen schikt. Het doel is dat inwoners sneller worden geholpen.  

• We zetten in op het maximaal digitaliseren van onze dienstverleningsprocessen. Dit heeft 
geresulteerd in: 
i) Steeds meer inwoners nemen digitale gemeentelijke diensten af  
ii) In 2018 had de gemeente 2.162 digitale aanvragen.  
iii) In 2022 waren er 13.839 digitale aanvragen voor 86 producten  
iv) In 2023 16.426 digitale aanvragen voor 128 producten. 

• Sociaal werk De Kear en de bibliotheek werken samen om o.a. inwoners digitaal vaardiger 
te maken. Zie link: https://www.sociaalwerkdekear.nl/nieuws/regelhulp-balk,-joure-en-
lemmer-verhuist-naar-de-bieb/    

• Ook medewerkers helpen we met hun digitale vaardigheden. Er is een nulmeting 
uitgevoerd binnen de organisatie waarvan de uitkomsten gebruikt worden om trainingen 
voor hen op maat te maken.   

• Inwoners kunnen hun rijbewijs digitaal aanvragen. 
• De Participatieverordening is inmiddels vastgesteld door de gemeenteraad. 
• De Wikselwurk toolbox voor medewerkers is klaar. Deze tool geeft medewerkers 

handvatten hoe ze om moeten gaan met ons participatiebeleid ‘Wikselwurk’. 
• Eind juni / begin juli verwachten we de resultaten van de Burgerpeiling 2024. Deze 

resultaten geven ons inzicht in hoeverre we onze algemene en digitale 
dienstverleningsdoelstellingen gerealiseerd hebben.  
Doelstelling algemene dienstverlening 2023:  Inwoners beoordelen onze algemene of 
directe dienstverlening in 2023 met een 7. Behaald resultaat: 6,7. Doelstelling digitale 
dienstverlening 2023: Inwoners beoordelen onze digitale dienstverlening met een 7,5 in 
2023. Behaald resultaat: 6,9 

Tenslotte zijn we als gemeente De Fryske Marren onderdeel van het Open Web Concept op basis 
van Common Ground waar wij samen met zeven andere gemeenten en de VNG bouwen aan een 
digitaal klantportaal (MijnZaken/MijnDeFryskeMarren), het prototype hiervoor is gereed. 
 

2. Blz 6. Noodfonds verenigingen. Budget 700K; besteed 114K; wat is de insteek voor besteding 
restant? 
 
Tot en met 12 april 2024 konden aanvragen worden ingediend voor het noodfonds. Bij de 
Voorjaarsrapportage 2024 wordt voorgesteld het resterende bedrag waar geen aanspraak op is 
gedaan (€500.000) vrij te laten vallen ten gunste van de algemene reserve. 
 

https://www.sociaalwerkdekear.nl/nieuws/regelhulp-balk,-joure-en-lemmer-verhuist-naar-de-bieb/
https://www.sociaalwerkdekear.nl/nieuws/regelhulp-balk,-joure-en-lemmer-verhuist-naar-de-bieb/
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3. Blz 10. Hogere algemene uitkering kent zijn besteding bij programma Sociaal Domein. 
Hoe hoog is dit aandeel? 
 
Het voordeel op de algemene uitkering ontstaat deels doordat de uitkomsten van de 
decemberciruclarie hierin verwerkt zijn. Deze decembercirculaire omvatte een totaal voordeel van 
2,3 miljoen, waarvan €2 miljoen betrekking heeft op de uitkering van de energietoeslag in 2023. De 
uitgaven van de energietoeslag 2023 vinden plaats in het sociaal domein.  
 

4. Blz 10. Meer uitgaven Jeugdhulp. Oorzaak meer intensievere trajecten. Wat is de rol van SDF 
daarin en welke preventieve maatregelen neemt DFM? 
 
Het SDF is verantwoordelijk voor de contractuele inrichting van het zorg in natura aanbod voor 
jeugdhulp. De verwijzers zoals (huis)artsen, gecertificeerde instellingen en ons eigen sociaal 
wijkteam, bepalen de hulp die nodig is op basis van vastgestelde profielen. De gespecialiseerde 
jeugdhulpaanbieder bepaald daarna de intensiteit. We zien een stijging in zowel aantallen 
verwijzingen als in zwaardere intensiteiten.  Artsen, gecertificeerde instellingen en het sociaal 
wijkteam hebben in 2023 meer verwezen naar gespecialiseerde jeugdhulp. Daarnaast is de 
werkelijke indexatie flink hoger gebleken ten opzichte van het landelijk vastgestelde percentage 
waarbij met het opstellen van de begroting rekening is gehouden. Deze drie aspecten ( 1. meer 
verwijzingen, 2. hogere intensiteiten en 3. hogere indexatie) vormen de oorzaken voor het verschil 
in begroting en realisatie.  
 
Of dit tekort een structureel gegeven is lastig te voorspellen. Het hogere prijspeil is daarin een 
gegeven, het aantal verwijzingen en de zorgintensiteit is minder voorspelbaar. Gemiddeld 
genomen stijgt dit als we kijken naar de afgelopen jaren.  Er worden maatregelen getroffen. 
Landelijk wordt via de Hervormingsagenda gezocht naar mogelijkheden om de scope van wat 
specialistische jeugdhulp is te vernauwen.  
 
Gemeentelijk zetten we concrete acties uit. We monitoren de zorgkosten nauwlettend. De 
feitelijke zorgvraag kunnen wij niet sturen, wel acteren we op het doen van de juiste verwijzing. 
Minder zwaar als het kan, zwaarder als het moet. De wijkteam medewerkers zijn hierin geschoold 
in relatie tot de nieuwe inkoop 2024, we hebben lokaal een voorliggend aanbod ingericht en onze 
inkoop specialisten denken mee met aanbieders. Daarnaast hebben we sinds 2024 eigen wijkteam 
medewerkers die in nauwe samenwerking bij en met de huisartsen samenwerken. Verder zetten 
we preventief in door schoolmaatschappelijk werkers op zowel het basisonderwijs en voortgezet 
onderwijs in te zetten en we werken nauw samen met de JGZ (GGD) vanuit integrale vroeghulp bij 
jonge kinderen.  
 

5. Blz 11. Staat verkeerd bedrag van resultaatbestemming. Er staat € 13.286.000 moet zijn € 
10.744.000. 
 
Dat klopt. In de gewaarmerkte versie zullen we dit aanpassen.  

6. Blz 13. Wat verklaart de forse afname van bijstandsuikering t.o.v . 2022 met 10%? 
 
De forse afname wordt verklaard door enerzijds het einde van het Corona tijdperk waardoor we 
inwoners weer goed richting werk konden begeleiden en anderzijds het gunstige 
werkgelegenheidsklimaat. 
 

7. Blz 22. Aan Openbare orde en Veiligheid is per saldo 500K meer uitgegeven t.o.v. 2022. Wat is de 
oorzaak? 
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Het verschil is ontstaan door een hogere bijdrage aan de Veiligheidsregio Fryslân (VRF) met 
betrekking tot Veiligheid en crisisbeheersing en Brandweer van € 176.000. En in 2022 is er een 
terugstorting van het jaarsaldo over 2021 verwerkt van € 91.000. En door een wijziging in het 
stelsel van de interne doorbelasting is er een verschil van € 155.000 ontstaan. Het overige deel van 
het verschil betreft kleinere afwijkingen. 
 

8. Blz 28. Tot en met 2030 dienen er 1050 woningen gerealiseerd te worden. 
Tot en met 2022 waren 291 gerealiseerd; inclusief 2023 149 is dit totaal 440 woningen. 
Nog 7 jaar 610 woningen te realiseren. Wordt dit gehaald? 

In het Uitvoeringsprogramma wonen zijn de woningbouwplannen opgenomen. We zorgen er met 
het oog op deze aantallen voor dat er met het oog op de doestelling voldoende harde 
plancapaciteit voorhanden is. Dit is capaciteit die planologisch is vastgelegd. Wel tekenen we aan 
dat het bouwtempo ook afhankelijk is van factoren die wij niet zelf in de hand hebben. 

9. Blz 29. Op welke manier wordt de achterstand van de statushouders ingehaald en wat voor 
effect heeft dat op de andere doelgroepen? 
 
Doordat alternatieve huisvestingsmogelijkheden worden onderzocht, welke genoemd zijn in het 
plan van aanpak voor de huisvesting van statushouders, heeft het inhalen van de achterstand een 
minimaal effect op andere doelgroepen.   
 

10. Blz. 30. Hoe zit het met de aanleg van fietspad nabij Woudagemaal en traject Tacozijl – 
Nijemirdum (i.s.m. Wetterskip) 
 
Deze vallen onder het programma Versterken Friese IJsselmeerkust en moeten voor 1-1-2026 
gereed zijn. Afhankelijk van de vergunningverlening zal dit jaar nog gestart worden met de 
uitvoering. 
 

11. Blz 40. Relatief veel kredieten hebben vertraging en worden veeal afgewikkeld in 2024. Is dit 
haalbaar? 
 
Naar verwachting is dit haalbaar. Bij enkele projecten zijn we echter afhankelijk van externe 
partijen, de prognose is een zo goed mogelijke inschatting van afronding. 
 

12. Blz 45 
Wat is de reden dat de subsidie aan de Blikken Skuorre nog niet uitbetaald is? 

Op 4 september 2023 is de omgevingsvergunning verleend aan de stichting Van der Wal 
Monumentenrestauratie. De bouw is inmiddels gestart en oplevering wordt voor het einde van het 
jaar verwacht. Halverwege de bouw (2e helft 2024) zal een voorschot worden aangevraagd door de 
stichting. Bij definitieve oplevering volgt het restant. 

13. Blz. 56 
Is onderzoeksrapport "Doorontwikkeling Sportbedrijf DFM" bekend (zou in Q1 2024 zijn)? 

Ja deze is bekend. Dit rapport is op 22 maart via de nieuwsbrief ter kennis gebracht aan de 
raadsleden.  

14. Blz 71 
Adviesraad Sociaal Domein heeft 13 adviezen uitgebracht. Hoe is de afwikkeling hiervan? 

De adviesraad ontvangt op hun adviezen een reactiebrief. Hierin worden zowel informatieve 
vragen beantwoord als ook een reactie gegeven op de advisering. Waar mogelijk worden de 
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adviezen overgenomen en anders volgt er een uitgebreide uitleg. De adviesraad wijst vaak op 
maatwerk en uitzonderingen en ook op begrijpelijke taal. In de meeste gevallen is het mogelijk om 
hier rekening mee te houden en wordt dit advies overgenomen.  
 

15. Blz 83. 
Wat is oorzaak van forse stijging toeristenbelasting van 282K in % 29 t.o.v. 2022 
Uitleg blz 83 summier 

De realisatie overtreft de raming toeristenbelasting. Deze ontwikkeling nam een aanvang in 2022. 
Tevens zien we een toename in het aantal verhuurde recreatiewoningen die ten goede komen 
onder de opbrengst toeristenbelasting. 

16. Blz 105 
Waarom wordt er fors meer rente doorbelast naar taakvelden met uitkomst positief 
resultaat van 853K op Treasury? 

Het rentepercentage wat we toerekenen aan de taakvelden berekenen we bij de begroting op 
basis van de omslagmethode zoals voorgeschreven in de BBV. Bij de begroting 2022 is dit 
percentage berekend op 1%, bij de begroting 2023 op 2%.  

17. Blz. 118 
Waarom nog geen jaarstukken 2023 ontvangen van SDF en voor wanneer hadden zij aan moeten 
leveren? 
 
In tegenstelling tot reguliere Gemeenschappelijke Regelingen, zoals de Veiligheidsregio, Hûs & 
Hiem, FUMO etc., heeft SDF geen aparte Jaarrekening. De begroting en jaarstukken van SDF maken 
onderdeel uit van de reguliere begroting en jaarstukken van de gemeente Leeuwarden. Dit is ook 
in de centrumregeling zo geregeld. Deze jaarstukken worden op dit moment in behandeling 
genomen door de Leeuwarder gemeenteraad en zijn nog niet vastgesteld. De Jaarstukken van SDF 
zijn op 27 juni 2024 nog onderwerp van gesprek in het Bestuurlijk Overleg, PHO Algemeen en 
Middelen SDF. Daarna zijn ze pas in staat deze beschikbaar te stellen. 

18. Blz. 120 
Waarom nog geen jaarstukken 2023 ontvangen van Sportbedrijf en voor wanneer hadden zij aan 
moeten leveren? 
 
De vastgestelde cijfers zouden volgens huidige afspraken op 1 mei bekend moeten zijn. De 
jaarrekening 2023 is op 6 mei 2024 ontvangen en wordt binnenkort aan het college voorgelegd. 
Daarna volgt vaststelling in de AVA. Overigens zijn de eerste conceptcijfers in april ontvangen.  
 

19. Blz. 121 
Waarom nog geen jaarstukken 2023 ontvangen van OVEF en voor wanneer hadden zij aan 
moeten leveren? 

Deze ligt ter goedkeuring bij de ALV van 5 juli 2024 en zal dus half juni gedeeld worden op de 
reguliere wijze als ALV stukken worden gedeeld. Dit betreft geen gemeenschappelijke regeling en 
is dus niet gebonden aan de daarvoor geldende termijnen.  
 

20. Blz 138 
Kapitaalverstrekking aan Deelnemingen 380K; wie betreft dit? 
 
Dit betreft voornamelijk een aandelenkapitaal in de BNG en de Afvalsturing Friesland. 
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Vragen VVD over Jaarstukken 2023 

Nr. Vraag & antwoord 
21. Hoe kan het college op pagina 173 aangeven dat de overschrijdingen groot € 4.351.000,00 niet 

rechtmatig zijn maar wel acceptabel. Wat gaat het college met deze kennis doen en welke 
gevolgen heeft dit? Temeer daar dit toch ongeveer 10% behelst van het beïnvloedbare deel 
binnen de begroting en jaarrekening. 
Verder is het overgrote deel hiervan een open einde regeling waarbij tevoren verwacht kan 
worden dat dit afwijkingen gaat geven. Hoe beoordeelt het college dan de rechtmatigheid? 
 
De totale onrechtmatigheid is € 4.351.000, waarvan € 3.803.000 onrechtmatig maar acceptabel. 
Wanneer overschrijdingen van lasten voorkomen zijn deze volgens de Kadernota rechtmatigheid 
2023 per definitie onrechtmatig. Echter, wanneer niet eerder gemeld had kunnen worden dat deze 
overschrijding zou plaatsvinden, zijn deze overschrijdingen acceptabel. Een voorbeeld hiervan zijn 
de open-einde regelingen. Deze afrekening wordt bekend na einde van het boekjaar, waardoor 
eventuele overschrijdingen, niet eerder gemeld kunnen worden.   
 
Afgelopen jaar hebben wij voor het eerst een begrotingswijziging in december vast laten stellen. 
Via deze weg stellen wij de begroting bij op basis van de dan beschikbare informatie, om 
onrechtmatigheden zoveel mogelijk te voorkomen.   
 
Daarnaast wordt ingezet op betere monitoring van zorgkosten. Op deze manieren proberen wij de 
afwijkingen te beperken. De rechtmatigheid wordt beoordeeld naar de regels van de Kadernota 
Rechtmatigheid, waarbij erkend wordt dat  overschrijdingen op open-einde regelingen moeilijk te 
voorspellen zijn en daarmee onrechtmatig maar acceptabel. 
 

22. Op bladzijde 9 van de jaarrekening onder programma 2 Ruimte, zien we een forse bijstelling van 
de primitieve begroting. In de afrekening zien we een enorme bijstelling naar beneden, zelfs veel 
lager dan de primitieve begroting en in lijn met de uitgaven in 2022. Hoe kan het dat beide 
begrotingen zo afwijken van de werkelijkheid. 
 
Het verschil tussen primitieve begroting 2023 en begroting na wijziging bestaat voornamelijk uit 
eenmalige kredieten vanuit 2022 die met een administratieve begrotingswijzignig overgeheveld 
worden naar 2023. Het verschil tussen de begroting en werkelijke rekening (de onderbesteding van 
middelen) bestaat ook grotendeels uit eenmalige kredieten die niet (volledig) benut worden en 
daardoor overgeheveld worden naar volgend jaar.  
 

23. Op bladzijde 26 zocht het college dat in mei 2024 de cijfers van de werkelijke afvalstromen bij 
domein bekend zijn. Graag had de fractie van de VVD hier inzicht in. 
 
De afgelopen jaren is er sprake van steeds minder brandbaar afval. In 2023 kwam onze gemeente 
uit op een resultaat van 100,5 kilogram (brandbaar) afval per inwoner. Een totale reductie van 9,7 
kilogram afval per inwoner in vergelijking met het 2022 toen er nog 110 kilogram afval per inwoner 
werd verbrand.  
Een raadsmemo over deze resultaten volgt binnenkort. 
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24. In 2023 namen 10 basisscholen deel naar de e-waste race met een mooi resultaat. Wat is hier 
uiteindelijk mee gedaan en komt er een vervolg, wat is de bedoeling van dit project? 
 
In 2024 doen opnieuw 10 basisscholen mee aan de E-waste Race. Met dit project leren kinderen 
over het belang van het hergebruiken en recyclen van elektronische apparaten. Alle spullen 
worden na inzameling gerecycled. 
 

25. Op pagina 29 onder doelstellingen geeft het college aan netto 200 sociale huurwoningen meer te 
gaan bouwen. De fractie van de VVD neemt aan dat het college dan 200 meer dan in de 
afspraken met de corporaties zijn gemaakt, is dit correct? Hoe is dit te begrijpen met de 
aantallen die de corporaties hebben aangegeven? 
 
Conform de prestatieafspraken worden netto 200 sociale huurwoningen toegevoegd tot en met 
2030.  
 

26. Kijkend naar beschikbaar gestelde middelen voor uitvoeringstaken zoals bijvoorbeeld op pagina 
39 bovenaan 2.2.6 Riolering, hier stelt het college dat er een voordeel is behaald van € 531.000 
waarvan € 325.000 nog niet uitgevoerde werken. Mag de VVD fractie aannemen dat de € 
531.000 terugvloeit naar de algemene middelen en er zo nodig op een ander moment weer 
krediet wordt aangevraagd? Dit om de begroting correct te hebben? 
 
Het bedrag vloeit terug naar de algemene middelen. Het betreft uitstel van investeringen en is een 
incidenteel voordeel, gezien de begrote kapitaallasten van dit jaar dan vrijvallen. Het 
investeringskrediet vanuit de voorziening blijft beschikbaar, waardoor dit niet opnieuw 
aangevraagd hoeft te worden.  
 

27. Zo ook op pagina 60 onderaan € 2.564.000 beschikbaar, hiervan valt € 83.000 vrij. Komt dus bij 
een positief jaarrekening resultaat. Mag ook hier de fractie van de VVD aannemen dat deze 
vrijgevallen middelen naar de algemene reserve vloeien? 
 
De vrijgevallen middelen maken onderdeel uit van het rekeningresultaat. Het college heeft 
voorgesteld het rekeningresultaat grotendeels toe te voegen aan de algemene reserve.  
 

28. Zo zijn er meer posten met onderhanden werk die op een voor ons bijzondere wijze vrijvallen, 
waarvan mag worden aangenomen dat de kosten wel degelijk gemaakt gaan worden in de nabije 
toekomst, of moeten we dit anders zien. 
 
De vrijgevallen middelen hebben betrekking op éénmalige budgetten die óf bij deze jaarrekening 
afgesloten worden, óf waarvan verwacht wordt dat de kosten lager uitvallen dan de beschikbare 
middelen.  
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Vragen Kleurrijk Fryske Marren over Jaarstukken 2023  

Nr. Vraag & antwoord 

29. Is het redelijk te verwachten dat raadsleden de jaarstukken in 4 werkdagen (in combinatie met 
alle andere raadsstukken) moeten hebben doorgenomen om dan technische vragen te kunnen 
stellen? 
Vind het college het belangrijk dat de raad zijn controlerende functie uit kan voeren aangaande 
de jaar rekening.  
Kunt u ervoor zorgen dat we voortaan de jaarstukken eind april of eerste week mei ontvangen 
om onze taak goed te kunnen uit voeren.  
 
Ieder jaar vindt er intensief overleg met alle actoren (college, accountant, organisatie, griffie en 
auditcommissie) in het proces plaats om tot een (detail)planning voor de financiële processen te 
komen. Dit is maatwerk, de planning is voortdurend onderwerp van gesprek. In dit proces zijn wij 
daarbij wel afhankelijk van de planning en beschikbaarheid van externen, denkt u daarbij 
bijvoorbeeld aan onze accountant.  

30. Wij zien dat bij afval 138.000 is bespaard. Dit bedrag wilt u de algemene reserve storten. Is het 
niet redelijk om dit bedrag te gebruiken als verlaging van de afval belasting.  Dit als compliment 
naar de bevolking. 
 
Op pagina 39 is te lezen dat er € 563.000 voordeel op afval reeds gestort is in de 
egalisatievoorziening, die ingezet wordt om de tarieven voor de afvalstoffenheffing te egaliseren. 
Het resterende voordeel ontstaat door voordeel op kosten die niet met de tarieven verrekend 
mogen worden en daardoor ook niet in de voorziening gestort worden. 

31. Riolering ook een besparing van 531,000 kan dit bedrag niet beter in een bestemmings reserve 
riolering. Dit ook om belastingverhoging voor riolering te voorkomen of te verminderen.  
 
Het voordeel betreft niet een besparing op riolering maar heeft te maken met uitgestelde 
werkzaamheden die later in de tijd nog wel plaats zullen vinden. Dit is dus een incidenteel voordeel 
en kan niet structureel met tarieven verrekend worden. 
 

32. Wij zien een onverwachtse een extra opbrengst van de toeristenbelasting 282,000 heeft u dar 
een verklaring voor? 
Kunt u aangeven waar het totaalbedrag aan toeristenbelasting aan is besteed? 
 
De realisatie overtreft de raming toeristenbelasting. Deze ontwikkeling nam een aanvang in 2022. 
Tevens zien we een toename in het aantal verhuurde recreatiewoningen die ten goede komen 
onder de opbrengst toeristenbelasting. De toeristenbelasting is geen doelbelasting. De opbrengst 
gaat om die reden naar de algemene middelen. 
 

33. Jeugdbeleid hier zien we een fors te kort. Wordt dit een structureel te kort? 
 Kunt u omschrijven wat de oorzaak van het te kort is. En wat is de toekomstverwachting? 
 
Oorzaak kostenstijging jeugdhulp bestaat uit drie onderdelen. 

1. Toenemende complexiteit van de hulpvraag 
2. Toename van jeugdhulptrajecten  
3. Kostenstijging van de (reële) kostprijs  

Voor een uitwerking van de oorzaken verwijzen wij naar vraag 4 van het CDA op pagina 2 van de 
antwoorden. 
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Vragen Burgerpartij over Jaarstukken 2023                     

Nr. Vraag & antwoord 

34. Op pagina 11 vinden we in voorzieningen dat er een meevaller is van €443.000,- wegen uitstel 
van verschillende projecten. Kunt u deze berekening nader verklaren? 
 
De €443.000 is opgebouwd uit €94.000 aan vrijvallende kapitaallasten door uitstel van de 
investering in SV Donia (sportvelden). Ook is het project Brûsplak uitgesteld, deze vrijvallende 
kapitaallasten waren al bij de najaarsrapportage bekend en daar verwerkt. Daarnaast is er een 
voordeel van €269.000 op sport, doordat de brede combinatiefunctionaris betaald wordt uit de 
nieuwe Brede Specifieke Uitkering (SPUK) voor het sociaal domein. Ook op kunst onstaat een 
voordeel van €60.000 doordat kosten gedekt worden uit de Brede SPUK. De overige €20.000  
voordeel ontstaat door geringe meevallers op verschillende budgetten.  
 

35. Op pagina 13 zien we bij de fysieke structuur dat er aan binnenwater 4 hectare is bijgekomen 
echter zien we ook dat er 3 hectare aan land minder is dat een jaar eerder. Waar is die 
overgebleven hectare naar toe gegaan? 
 
Wij zien feitelijk geen wijzigingen in water- en landoppervlak. De kerngegevens worden gebaseerd 
op basis van gegevens vanuit het Rijk. Wij zullen bij hen navraag doen naar de aard van deze 
wijziging.  
 

36. We zien op pagina 30 wel fietsveiligheid terug komen, maar helaas kunnen we niets vinden over 
gveiligheid. Zijn hier ook cijfers over bekend, bijvoorbeeld met betrekking tot herbestrating of 
aanleg van zebrapaden? Ook bij de paragraaf onderhoud kapitaalgoederen komt dit niet terug 
op pagina 93 t/m 101. 
 
Voetgangersveiligheid is onderdeel van de verkeersveiligheid en nemen we uiteraard altijd mee in 
de integrale afweging rond verkeersveiligheid. Het is ons niet duidelijk op welke cijfers de 
vraagsteller doelt, maar als het gaat om cijfers over zebrapaden of vergelijkbare voorzieningen  
kunnen we melden dat we hier geen cijfers over bijhouden. 
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Vragen D66 over Jaarstukken 2023  

Nr. Vraag & antwoord 

37. (Blz. 83) Zowel bij de toeristenbelasting als bij het kopje OZB wordt gesproken over een 
meeropbrengst. In de tabel onder in de pagina is echter de ene negatief en de andere positief. Klopt 
het dat de OZB een minderopbrengst is van 70.000? 
 
Abusievelijk is bij de onroerende-zaakbelastingen een meeropbrengst (in tekst) vermeld. Dit dient 
op basis van de tabellen inderdaad een minderopbrengst te zijn. 
 

38. (Blz. 83) Bij de forensenbelasting is ondanks de inflatie de realisatie bijna 51.000 euro lager dan 
in 2022. Wat is hiervan de oorzaak? Zijn de woningen in de verhuur gegaan of worden deze 
woningen nu voor permanente bewoning gebruikt? 
 
We zien in vergelijking tot het jaar voorafgaand aan 2023 een daling in het aantal 
recreatiewoningen voor ‘eigen’ gebruik. Het aantal recreatiewoningen is op totaal niveau stabiel. 
Ruim vijftig woningen worden, in vergelijking tot het voorgaande jaar, met ingang van 2023 meer 
verhuurd en vallen nu onder de toeristenbelasting. 

 
39. (Blz. 106) Hier wordt de toegestane formatie vermeld. Wat was het werkelijk aantal FTE per 1-1 en 

per 31-12? 
 
Op 1-1-2023 was de werkelijke bezetting 491,40 fte. Op 31-12-2023 was de werkelijke bezetting 517,39 
fte.  

 


